
Kmalu zapojejo sedaj tihi zvonovi in po 
cerkvah zadoni vesela: aleluja. Kristus je vstal. 
Verni Slovenci se tega praznika uže od neke-
daj veselijo, najbolje se vč t isti , kateri so svoje 
neumerjoče duše oprali v krvi Jagnjeta. Oči
ščena vest, stan milosti božje daje jim leži po
zabiti tuge, leve, žalosti in nesreče, katere jih 
tlačijo. Radujejo se s sv. Cerkvijo o zmagi Zve
ličarjevi. Duhovno veselje pa je pomnoženo, če 
mu pristopijo še drugi veseli dogodki, n. pr. v 
narodnem oziru. Toda takšnih dogodkov letos 
pogrešamo in v narodnem oziru nas štajerske, 
še več pa koroške itd. Slovence nemili dogodki 
žalijo. 

Nadejali smo se letos rane spomladi. Mis
lili smo, da bodo meseca marca ljudje prazne 
njive posejali, prvo kop po vinogradih opravili. 
Toda naenkrat pritisnila je zima in snega je 
obilo zapalo. V narodnem oziru smo veliko pri
čakovali. Mislili smo, da bode v državnem zbo
ru sklenjena dr. Tonklijeva resolucija. Uže smo 
nadejali se, da zadobimo drobtinco djanske jed
nakopravnosti v gimnazijah in učiteljišči. Praz
no je bilo upanje, jalovo naše nadejanje. Naši 
vseskozi vrli poslanci so si mnogo prizadevali 
pa niso našli tiste podpore pri Cehih, Polja
cih in nemških konservativcih, kakor so priča
kovali. Naposled je pa še kot nemški liberalec 
znani minister baron Konrad potegnil z nas
protniki našimi in celo rekel, „da se našim že
ljam po slovenskih paralelkah" (t. j . profesorjih 
slovenskih in slovenskem poduku po slovenskih 
knjigah, dokler se slovenski otrok dovolj nem
ški ne nauči) „ne more ustreči in da nam Slo
vencem sploh ni prava resnica s tem, česar uže 
toliko let želimo in prosimo; in ker naše želje 
niso resnobne, zato mu tudi treba ni, na nje 
ozirati se". Dr. Tonklijeva resolucija bila je 
potem finančnemu odboru vrnena, dajo popravi, 
a popravljanje bode trajalo do drugega leta, 
ker je državni proračun uže dokončan in spre
jet. Za letos je resolucija pokopana. 

Velika noč pa Slovenci. Izjava ministra Konrada pa je takšna, da 
o njej pisati ne moremo, če nečemo, da bi list 
bil konfiscirau. Le toliko rečemo: naše narodne 
želje in terjatve so nam tako resnobne, da ne 
moremo od njih nikoli odjenjati. Mi hočemo na 
slovenskih tleh kot Slovenci živeti in napredo
dovati. Ponemčiti se ne damo. Mi nosimo z 
Nemci jednaka bremena in tirjamo jednakih 
pravic. Prav za prav naloženih imamo večjih 
bremen pa vendar zahtevamo jako malo in še 
te drobtince se nam ne privoščijo. 

Slovenski Stajer šteje 464.000 prebival
cev, v ogromnem številu samih Slovencev; nemški 
Štajer pa ima okolo 900.0000 ljudij, tedaj blizu 
polovico več. Človek bi sedaj mislil, da bodo 
jednako razdeljena tudi vojaška bremena, t. j . 
da bodo iz nemškega Stajera polovico več voja
kov pobirali. Ali temu ni tako. Reč je skoraj 
popolnem na opak. Čeravno je nas po številu 
menje, moramo vendar veliko več vojakov da
jati , kakor sosedni Nemci. Pri teh nabirajo 
novincev za celi regiment štev. 27 in za 2 
bataljona lovcev. Ali tudi Slovenci imamo skr
beti za celi regiment št. 87 in za 2 lovska ba
taljona. Regiment štev. 47 pa je razdeljen, da 
za njega pobirajo novincev tudi na slov. Štajeru. 
Letos jih zahtevajo v bistriškem, mariborskem, 
sv. lenartskem, ljutomerskem in gornjeradgon
skem okraji 2975 mož; okraji Feldbach, Lands
borg, Lipnica in Radgona pa imajo dati 5869, 
od katerih bo še precej Slovencev iz radgon
skega, cmureškega lipniškega in arveškega 
okraja. Sicer pa še ovo i tak dovolj čudno raz
delitev vojaških bremen pojasnuje sledeči do
datek. 

Slovenci štajerski imamo še sami oskrbo
vati z ljudmi celi 6. artilerijski regiment, če
gar službeni jezik je slovenski, in vrhu tega 
služi mnogo naših slovenskih vojakov pri 5. 
dragonerskem regimentu in pri pijonirjih. 

To je vendar ogromno vojaško breme, ka
tero je Slovencem štajerskim naloženo in kate



rega je za polovico večje število štajerskih 
Nemcev oproščeno. 

Ako toraj Slovenci uživamo toliko jedna
kopravnosti pri vojaških bremenih, zakaj bi 
r e s n o b n o ne postopali in glasili se za betvico 
narodne jednakopravnosti ? Ce država od nas 
tirja tolikih žrtev, zakaj bi ona nebi dolžna 
bila tudi nam nekaj dati, česar potrebujemo v 
narodnem oziru? Gotovo, kar Slovenci tirjamo 
zastran šole, uradov, javnega življenja, to je 
opravičeno na vse strani. In da nam je popol
nem r e s n i c a , to kažejo vsi dosedanji sloven
ski tabori, vse volitve, brezštevilne prošnje itd. 
In tako bodemo delali naprej, dokler ne dose
žemo, česar nam treba in kar nam gre pred 
Bogom in pred ljudmi. Tedaj bodemo pa tudi 
v narodnem obziru obhajali svoje vstajenje od 
narodne smrti, obhajali bodemo tudi v narod
nem obziru veselo veliko noč! 


